



ທນບ ສຸມແຫຼ່ງທຶນໃສ່ ອກສກ ແລະບ້ານ 3 ສ້າງໃໝ່



ກອງປະຊຸມສະຫຼຸບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2021 ແລະ ທິດທາງ-ແຜນການປະຈຳປີ 2022 ຂອງທະນາຄານນະໂຍບາຍ (ທນບ) ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນທ້າຍເດືອນກຸມພາ 2022 ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງ ທ່ານ ຈຸດທິ ເລື່ອນວິໄລວິງ ກຳມະການພັກທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ (ທຫລ), ຜູ້ອຳນວຍການ ທນບ ແລະ ໂດຍການໃຫ້ກຽດເຂົ້າຮ່ວມຂອງທ່ານ ສອນໄຊ ສິດພະໄຊ ກຳມະການສູນກາງພັກ, ຜູ້ວ່າການ ທຫລ, ມີຄະນະອຳນວຍການ, ຄະນະພະແນກ/ທຽບເທົ່າ, ຫົວໜ້າສາຂາ ທນບ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ໄດ້ຕີລາຄາຄົ້ນໝາກຜົນແຫ່ງການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳປີ 2021 ແລະ ທິດທາງ-ແຜນການປະຈຳປີ 2022; ລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການສະໜອງສິນເຊື້ອ, ການເກັບກູ້ໜີ້ສິນ ແລະ ແຜນການສະໜອງສິນເຊື້ອປະຈຳປີ 2022; ລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດແຜນການດຳເນີນທຸລະກິດ ປະຈຳປີ 2021 ແລະ ທິດທາງ-ແຜນການປະຈຳປີ 2022; ສະຫຼຸບການຈັດປະເພດຍ້ອງຍໍ ແລະ ໃຫ້ບຳເນັດ ສາຂາ ທນບ, ຫ້ອງການປະສານງານ ແລະ ໜ່ວຍບໍລິການ.

ຜ່ານການເຄື່ອນໄຫວປີ 2021 ສາມາດມີຜົນສຳເລັດໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນທຸລະກິດຄື: ດ້ານລາຍຮັບປະຕິບັດ 360,82 ຕື້ກີບ ເທົ່າກັບ 85 %; ດ້ານລາຍຈ່າຍປະຕິ ບັດຕູດແຜນຈຳນວນໜຶ່ງ; ເກັບໜີ້ໄດ້ທັງໝົດ 360,92 ຕື້ກີບ ປະຕິບັດໄດ້ 99 %; ປ່ອຍສິນເຊື້ອໄດ້ທັງໝົດ 313,06 ຕື້ກີບ ໃນນີ້ສະໜອງສິນເຊື້ອຜ່ານອົງການຈັດຕັ້ງການເມືອງ -ສັງຄົມ ແລະ ກອງທຶນບ້ານ (ອກສກ) 80,46 ຕື້ກີບ ປະຕິ ບັດໄດ້ 116% ຂອງແຜນການ.

ສໍາລັບວຽກບໍລິການ ໄດ້ໂອນເງິນພາຍໃນມີລູກຄ້າມາໃຊ້ບໍລິການ 11.171 ທຸລະກຳ, ເປັນເງິນ 60,33 ຕື້ກີບ, ການໂອນເງິນຂ້າມທະນາຄານ (RTGS ແລະ ACH), 3.044 ທຸລະກຳ ເປັນເງິນ 43,40 ຕື້ກີບ, ການໃຫ້ບໍລິການເປັນຕົວແທນທຸລະກຳ 380 ທຸລະກຳ ເປັນເງິນ 4,47 ຕື້ກີບ, ການໃຫ້ບໍລິການເງິນຝາກໄດ້ທົດລອງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢູ່ 3 ເມືອງ ຊຶ່ງມີຜົນສໍາເລັດສົມຄວນ; ເປັນຕົວແທນໃຫ້ບໍລິການຄັງເງິນແຫ່ງຊາດ, ກະຊວງການເງິນໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢູ່ 10 ເມືອງ ແລະ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວ ຄື: ຝາກ 8,99 ຕື້ກີບ, ຖອນ 7,60 ຕື້ກີບ, ມີຍອດເຫຼືອ 1,39 ຕື້ກີບ. ດ້ານນິຕິກຳ ໄດ້ປັບປຸງ ແລະ ສ້າງຂຶ້ນໃໝ່ຈຳນວນໜຶ່ງເພື່ອຮັບໃຊ້ວຽກງານໂດຍສົມທົບຄະນະປັບປຸງໂຄງສ້າງ ທນບ ເພື່ອສ້າງດຳລັດ ວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງທະນາຄານພັດທະນາຊຸມນະບົດ, ສ້າງແຜນງານ-ໂຄງການຂອງ ທນບ ໄລຍະ 5 ປີ (2021-2025), ປັບປຸງລະບຽບການສັບຊ້ອນຈັດວາງພະ ນັກງານ ທນບ, ປັບປຸງຄູ່ມືການປະຕິບັດສິນເຊື່ອລາຍບຸກ ຄົນ ແລະ ນິຕິບຸກຄົນ, ສ້າງລະບຽບ ວ່າດ້ວຍເງິນຝາກຂອງ ທນບ ແລະ ນິຕິກຳຄຸ້ມຄອງວຽກງານການບໍລິການຈຳນວນໜຶ່ງ ແລະ ສໍາເລັດການປະເມີນປະເພດການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານປະຈຳປີ 2021.

ແຜນການປີ 2022 ສືບຕໍ່ເອົາໃຈໃສ່ເກັບກູ້ໜີ້ ໂດຍໃຫ້ບັນດາສາຂາຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄວ, ຕ້ອງຈັດລຽງເປົ້າໝາຍ ໃນການປ່ອຍສິນເຊື່ອໃຫ້ທ່ວງທັນກັບລະດູການຜະລິດ, ເພີ່ມທະວີການຫັນປ່ຽນວິທີການສະໜອງສິນເຊື່ອໃນຮູບແບບໃໝ່ ໂດຍການສະໜອງສິນເຊື່ອຜ່ານ ອກສກ ທີ່ຈັດຕັ້ງປະ ຕິບັດຜ່ານມາໃຫ້ມີຜົນສໍາເລັດຫຼາຍທີ່ສຸດ; ມອບໃຫ້ບັນດາສາຂາເກັບກຳຂໍ້ມູນ ແລະ ສ້າງແຜນສິນເຊື່ອເພີ່ມຕື່ມ ໂດຍສະເພາະເປົ້າໝາຍກຸ່ມລູກຄ້າເກົ່າ ແລະ ໃໝ່ ທີ່ມີເງື່ອນໄຂ ທັງລາຍກຸ່ມ/ລາຍບຸກຄົນ; ສໍາລັບເປົ້າໝາຍບ້ານ 3 ສ້າງໃໝ່ ໃຫ້ສາຂາ ແລະ ໜ່ວຍບໍລິການສົມທົບຄົນອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນເກັບກຳຂໍ້ມູນ ແລະ ສ້າງແຜນສິນເຊື່ອໃຫ້ແຜນດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງທ້ອງຖິ່ນ, ສໍາລັບການການສ້າງແຜນສິນເຊື່ອນັ້ນ, ບັນດາສາຂາ ແລະ ໜ່ວຍບໍລິການສາມາດສ້າງແຜນຄຽງຄູ່ກັບການເຄື່ອນໄຫວເກັບໜີ້ ເພື່ອບໍ່ໃຫ້ແກ່ຍາວເວລາ ແລະ ປະຊາຊົນໄດ້ຮັບທຶນທັນ ຕາມສະພາບການ.

ເພີ່ມວຽກງານປະຊາສໍາພັນ ເພື່ອໃຫ້ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງຕ່າງໆ ເຂົ້າໃຈຜະລິດຕະພັນການໃຫ້ບໍລິການຂອງ ທນບ ໃນໄລຍະປະຈຸບັນ (ການໂອນເງິນພາຍໃນ, ໃຫ້ບໍລິການເງິນຝາກ, ໂອນເງິນຂ້າມທະນາຄານ, ເປັນຕົວແທນ ທຸລະກຳ ແລະ ຄັງເງິນແຫ່ງຊາດ); ປະສານງານລະຫວ່າງພະແນກການພາຍໃນ ແລະ ບັນດາສາຂາໃຫ້ກົມ ກງວ ແລະ ກະທັດຮັດ, ຈຳກັດຫຼາຍຂັ້ນຕອນ ແລະ ຮ່ວມ ກັນແກ້ໄຂໃຫ້ທັນສະພາບການ; ສືບຕໍ່ປະສານສົມທົບອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ, ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງສິນເຊື່ອ ແຕ່ລະຂັ້ນໃຫ້ເປັນປົກກະຕິ, ຕ້ອງລາຍງານສະພາບການເຄື່ອນໄຫວ, ນິຕິກຳ, ນະໂຍບາຍ ແລະ ອື່ນໆ ທີ່ຕິດພັນກັບວຽກງານ ທນບ ໃຫ້ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຄະນະກຳມະການ ຮັບຊາບເປັນແຕ່ລະໄລຍະ.

ໃນໂອກາດດັ່ງກ່າວ; ທ່ານຜູ້ວ່າການ ທຫລ, ປະທານສະພາບໍລິຫານ ທນບ ໄດ້ໃຫ້ທິດຊີ້ນຳ ໂດຍໃຫ້ມີການຫັນປ່ຽນສູ່ອັນໃໝ່ຢ່າງຕັ້ງໜ້າແລະແຂງແຮງທາງດ້ານແນວຄິດ ແລະ ພຶດຕິກຳ ໂດຍສະເພາະໃນດ້ານວິຊາສະເພາະຕາມທິດຂອງລັດຖະບານກໍ່ຄືມະຕິຂອງຄະນະພັກ, ຄະນະຜູ້ວ່າການ ທຫລ; ເພີ່ມທະວີການສະໜອງສິນເຊື່ອໃຫ້ວ່ອງໄວທັນສະພາບການເຂົ້າເປົ້າໝາຍໃນນີ້ຜ່ານ ອກສກ ແລະ ບ້ານ 3 ສ້າງໃໝ່ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ-ປະສິດທິຜົນ; ສືບຕໍ່ເຜີຍແຜ່ບັນດານິຕິກຳຕິດພັນກັບວຽກ ທນບ.

ພາບ-ຂ່າວ: ທີ່ປຶກສາວຽກງານຂ່າວສານ ທຫລ

ໃຊ້ເງິນກີບທົ່ວທັງຊາດ ສ້າງບົດບາດຄ່າເງິນລາວ